
    

 

 
 

Z Á P I S 
  

 z jednání kolegia děkana a porady 
vedoucích kateder 

             ze dne 12. října 2011 
 
 
Přítomni: 

 
 
RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D., PhDr. Michal Musílek, Ph.D.,  
doc. Ing. Jiří Tůma, CSc., Prof. PhDr. Martin Bílek, Ph.D., Ing. Monika Kostro-
vá, doc. RNDr. Juraj Kostra, Ph.D., RNDr. Jan Kříž, doc. RNDr. František Malíř, 
RNDr. Štěpán Hubálovský, Ph.D., RNDr. Vlastimil Dohnal, Ph.D., RNDr. Jitka 
Kühnová, Ph.D., prof. RNDr. Eva Milková, Ph.D., PharmDr. Kamil Musílek, 
Ph.D.  

Hosté:  doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D. rektor, doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc., 
děkan PdF, RNDr. Jan Kříž, Ph.D., prof. RNDr. Ivo Volf, CSc. 

  
Program: 1) Doktorské studium na PřF – současnost a plány do budoucna 

2) Informace z kolegia rektora 
3) Smlouva o převodu studentů učitelství SŠ z PdF na PřF 
4) Rozbor bodového hodnocení  PřF ve 3. etapě RIV 2011 a jeho důsledky 
5) Rada pro spolupráci s praxí – zhodnocení návrhu z kateder a její ustavení 
6) Granty a projekty – uzavření existujících, zpráva o přípravách nových 
7) Financování vzájemné výuky (dohody) 
8) Akreditace (informatika) 
9) Různé 

 

Pan děkan dr. Trojovský přivítal všechny přítomné, zvláště hosty – pana rektora doc. Hynka, 

pana děkana doc. Jehličku. 

K bodu 1) - Doktorské studium na PřF – současnost a plány do budoucna 
Informace o doktorandském studiu na Katedře informatiky přednesl vedoucí Katedry infor-
matiky dr. Hubálovský. 

 studium je pod programem Specializace v pedagogice, 

 počet absolventů – 1 (školitelka prof. Milková), 

 v současnosti studuje 19 doktorandů, 

 3. 11. 2011 proběhnou na katedře obhajoby dalších 2 studentů. 
Konstatoval, že zájmem Akreditační komise je snižovat počty doktorandů. Probíhá od ja-
ra reakreditace – nyní se mají předložit ke kontrole AK teze disertačních prací. 
 
Informace o doktorandském studiu na Katedře fyziky přednesl prof. Volf. 

 doktorandské studium běží od roku 2004, v roce 2010 bylo kontrolováno, 

 stav reakreditace – v Plzni a Ostravě je situace s odborným zajištěním o něco horší 
než u nás, 



 změna doby trvání studia - 4 roky 

 počet absolventů – 8 + 1 obhajoba v Japonsku 

 počet studentů – 7 v prezenční formě, 6 v kombinované formě, 

 školitelé jsou u nás docenti nebo profesoři, jinde jsou i odborní asistenti. 
  

Pan děkan konstatoval, že jsou stále nevyřešené problémy finanční, co se týká bodů z RIV, 
stipendií, financování specifických výzkumů.  
K tomu se vyjádřil doc. Jehlička následovně: 

 PdF předala PřF 900.000,- Kč na provoz doktorandských studií, 

 motivační částka pro ohodnocení školitele, jehož doktorand skončí ve standardní do-
bě studia, byla stanovena na kolegiu rektora v rozmezí 5.000 až 20.000,- Kč, což není 
dostatečné, mělo zůstat původně navržených 40.000 Kč, 

 kolegiem rektora dohodnutá částka za akreditaci dr. programu není dostatečná. PdF 
dává 200.000,- Kč za přípravu akreditací dr. programu a teď spadlo na polovinu. Tím 
deklarujeme, že není doktorandské studium pro nás tak důležité. 

 
Pan děkan udělil slovo panu rektorovi doc. Hynkovi, který konstatoval: 

 doktorské studium kateder informatiky a fyziky je pod programem Specializace 
v pedagogice, tedy dle „Transformační smlouvy….“ patří na PdF, 

 AK se bude snažit doktorandská studia, která nejsou výzkumná, postupně rušit. Nabí-
zí se proto s Dr. studii těchto dvou kateder dvě možnosti:  

o převést na PřF,  
o nechat pod PdF a PřF bude pro ně opět chystat akreditaci. 

 K předchozím možnostem dodal, že PřF se má pro sebe soustředit především na ne-
didaktická dr. studia kateder biologie, fyziky atd. Pokud chce PřF vytvářet „didaktická 
dr. studia“, pak on bude podporovat jejich vznik jen pod odbornými programy. 

 Konstatoval, že klíčovým problémem UHK je skutečnost, že zaměstnanci nepublikují. 
K tomu děkan dr. Trojovský prohlásil, že sice dle rozboru máme jen 50 % publikujících 
na PřF, ale již 5 nepublikujících pracovníků z PřF odešlo a byli přijati 2 pracovníci 
s bohatou publikační činností. 

 souhlasí s podáním žádosti o doktorandské studium v oboru Didaktika fyziky pod pro-
gramem Fyzika a podobně i na dalších katedrách PřF. Vznik akreditací studií pod 
programem Specializace v pedagogice na PřF nehodlá podporovat, 

 je nutno přeakreditovat současný studijní obor Bezpečnost práce pod odborným pro-
gramem na PřF. 

 
dr. Kamil Musílek: 

 na Katedře chemie jsou 2 profesoři, 2 pracovníci mají požádáno o habilitační řízení, 
na katedře jsou 4 laboratoře, není možno provádět výzkumnou práci a tím získávat 
body do RIV. Na to konstatoval pan rektor, že nová budova, pokud se nestane nic ne-
gativně překvapujícího, bude. 
 

doc. Tůma: 

 Katedra biologie má doktorské studium zhruba připraveno, ale čeká na jmenování 
dvou nových docentů na katedře chemie, aby je zapojili do akreditace. 

 
 



dr. Kříž: 

 doc. Heřman bude v nejbližší době podávat žádost o jmenovací profesorské řízení; 
katedra se bude snažit přichystat doktorský studijní program v odborné fyzice. 

 
doc. Kostra: 

 pro Katedru matematiky je nutno získat profesora, pak by doktorský program mohl 
být připraven. 
 

 
K bodu 2) – Informace z kolegia rektora 
Zprávy z kolegia děkana přednesl děkan dr. Trojovský: 

 byly dodány návrhy na ušetření finančních prostředků (slučování výuky, snižování 

úvazků), 

 odměny za akreditace a reakreditace doktorských studií – předneseny navrhované 

změny odměňování, 

 knihovní řád – sankční poplatky, 

 paní prorektorka dr. Žumárová informovala o aktualizaci Dlouhodobého záměru, 

o přípravě institucionálního výzkumu na r. 2012, PřF má k dispozici 200.000,- Kč 

na mobility studentů mimo EU 

 je třeba vytipovat pracovníka, aby se věnoval kariérnímu poradenství (1 za UHK), 

 výstavba nové budovy PřF - není zatím nutno vracet finanční prostředky z VaVpi, 

 pan prorektor prof. Slabý rozeslal výsledky z RIV na katedry. Výsledek PřF není ideál-

ní, publikovalo pouze 50 % pracovníků, 

 OBD bude končit k 31. 10. 2011, poté se překlopí nová verze, proběhne školení, 

 virtualizace na serverech – lze se připojit zdarma, 

 billboardy budou nadále pokračovat, každá fakulta přispívá částkou 20.000,- Kč. 

 

K bodu 3) – Smlouva o převodu studentů učitelství SŠ z PdF na PřF 
Smlouva o přestupu studentů není zatím dotažena, přestupní lístky studentům poslala PdF, 

celkově odhad přestupů je 90 ano a 20 ne. 

 

K bodu 4) – Rozbor bodového hodnocení  PřF ve 3. etapě RIV 2011 a jeho důsledky 

Rozbor provedený panem rektorem ukázal, že 50 % akademických pracovníků PřF nepubli-

kovalo v roce 2010 nic, ale ještě horší je, že průměrný počet bodů na jednoho pracovníka je 

na fakultě pouze 8 bodů (např. na FF je 22 bodů). Tento stav je pro naši fakultu destruktivní, 

budou kladeny větší požadavky na jednotlivé pracovníky tak, aby katedry jako celek počet 

bodů výrazně zvyšovaly.  

 

K bodu 5) – Rada pro spolupráci s praxí – zhodnocení návrhu z kateder a její ustavení 
Do Rady pro spolupráci s praxí bylo navrženo 12 členů, předsedou bude proděkan Michal 

Musílek a bez připomínek přítomných byla tedy v tomto složení ustavena. Do vánoc bude 

svolána první schůzka. 



  

K bodu 6) – Granty a projekty – uzavření existujících, zpráva o přípravách nových 
Pro katedru fyziky bylo z projektu OP VK získáno jedno místo PostDoka a v druhém kole (uzá-
věrka 25. listopadu) se fakulta pokusí opět jedno místo získat. 
 
K bodu 7) – Financování vzájemné výuky 
Pan děkan projevil nesouhlas s financováním výuky předmětů zajišťovanou pro naši fakultu 

z PdF, neboť nastaly případy, že PdF nezajistila vlastními zaměstnanci a vytvářela pro tuto 

výuku dohody o provedení práce (Mgr. Kučera, Ing. Lounková). Vyřešením problému se za-

bývá Ing. Kostrová. 

 

K bodu 8) – Akreditace (informatika) 

Akreditační komise podala nesouhlasné stanovisko k žádostem UHK o udělení akreditace 
navazujícímu magisterskému studijnímu programu „Informatika“ se studijním oborem „Uči-
telství informatiky pro střední školy“ pod PřF a bakalářskému studijnímu programu 
„Informatika“ se studijním oborem „Informatika se zaměřením na vzdělávání“. Zdůvodněním 
je skutečnost, že související tvůrčí a výzkumná činnost odpovídá pedagogicko-didaktickému 
zaměření pracoviště, nikoliv obvyklým standardům informatiky.  
 

K bodu 9) – Různé  

 PřF založí „Klub absolventů“, bude je zvát na fakultní a univerzitní akce, cílem je hlub-

ší vazba na absolventa a jeho zaměstnavatele. 

 Výstavba nové budovy – vláda 31. 8. 2011 schválila 430 mil. Kč na stavbu naší budo-

vy, 60 mil. Kč na opravu pláště budovy č. 1 a budovy č. 2, spoluúčast byla dána 5 % (u 

VaVpi byla 15 %). Výstavba by mohla začít na podzim r. 2012. 

 Rozpočet na další rok bude pravděpodobně o 20 mil. nižší než loni, tj. cca 280 mil. na 

UHK. 

 V rámci žádosti na MŠMT se povedlo navýšit normativ přijímaných cca o 300 studen-

tů NMgr. na PdF. 

 V rámci úspor bylo letos ušetřeno cca 31 úvazků na celé  UHK. 

 Ve vládě se projednává nová akreditační vyhláška, bude daleko přísnější. 

 Je nutno si uhájit univerzitní status, bez mnohem vyšší a kvalitnější publikační činnos-

ti akademických pracovníků se to nemusí podařit. S tím budou souviset rostoucí 

problémy s akreditacemi oborů. 

 V r. 2013 přijdou na vysoké školy slabé ročníky, lze očekávat, že PřF může mít pro-

blém s menším  počtem zájemcům o přírodovědná studia. Nutno zlepšit reklamní 

činnost, naplánovat náborové akce na středních školách v našem regionu. 

 Prof. Bílek prohlásil, že pro univerzální projekty IDV je nutno stanovit osobu, která si 

vezme projekt na starost. 

 Doc. Tůma konstatoval, že probíhá kontrola financování projektů FRVŠ a EF, zda se 

neshodují. 



 Ing. Kostrová upozornila na skutečnost, že i přes upozornění stále někteří řešitelé ješ-

tě nečerpají finanční prostředky ze specifických výzkumů.  

 děkan dr. Trojovský poděkoval vedoucím kateder za rychlou přípravu pětiletých obo-

rů ZŠ pro PdF. 

 Příští kolegium bude jako obvykle druhou středu v měsíci, tedy 9. 11. 2011. 

 

 

Zapsala: Ilona Lankašová   
 
 
RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D. 
    děkan PřF 

 

 


